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W siedzibie Zachodniopo-
morskiego Urzędu Wojewódzkiego 
podpisana została umowa przyznająca 
naszej gminie 4.125.000 zł, z funduszy 

Unii Europejskiej, z przeznaczeniem na 
budowę nowej oczyszczalni ścieków w 
Jarosławcu. Pod dokumentem podpisy 
złożyli Stanisław Wziątek wojewoda 
zachodniopomorski i Zbigniew Galek 
wójt gminy. W uroczystości uczestniczył 
Zygmunt Meyer, marszałek województ-
wa zachodniopomorskiego. Zaszczytu 
podpisania stosownych umów na swoje 
zadania dostąpili również starosta 
kołobrzeski i burmistrz Polic.

Z wystąpień marszałka i 
wojewody wynikało zadowolenie, że 
nasza gmina potrafiła znakomicie 

Pieniądze 
na nową oczyszczalnię

Pieniądze 
na nową oczyszczalnię

przygotować wnioski oraz zabez-
pieczyć swoje udziały finansowe w tym 
przedsięwzięciu. Wojewoda podkreślił, 
że „Postomino jest przykładem 

efektywnego działania na rzecz pełnego 
wykorzystania możliwości, jakie 
stwarzają fundusze unijne. Są to 
pierwsze umowy o dofinansowanie 
p ro j ek tów.  Wspó lnymi  s i ł ami  
osiągniemy sukces, który przyczyni się 
do podniesienia poziomu życia 
mieszkańców naszego regionu”.

Zbigniew Galek zapewniał, 
że  p rzyznane  p i en iądze  będą  
w y k o r z y s t a n e  z g o d n i e  z  i c h  
przeznaczeniem ku zadowoleniu 
mieszkańców Jarosławca i najbliższej 
okolicy oraz licznie przybywających 

wczasowiczów i turystów. Ta inwestycja 
to znaczne podwyższenie walorów 
nadmorskich wczasowisk.

Inwestycję pilotuje Departa-
ment Integracji Europejskiej Urzędu 
Marszałkowskiego i Biuro Zarządzania 
Funduszami Europejskimi Urzędu 
Wojewódzkiego.                               Sza

Dokument podpisują Stanisław Wziątek, wojewoda 
zachodniopomorski i Zbigniew Galek, wójt naszej gminy

Wójt Gminy Postomino

ogłasza nabór kandydatów na 
stanowisko strażnika Straży Gminnej, 

na okres sezonu letniego 2005 r.

Kandydatem na stanowisko strażnika Straży 
Gminnej może być osoba, która:
- posiada obywatelstwo polskie,
- ma ukończone 21 lat,
- posiada wykształcenie średnie i 5-letni staż 
pracy lub wyższe i 2-letni staż pracy w 
organach policji, służby ochrony kolei itp.,
- cieszy się nienaganną opinią,
- jest sprawna pod względem fizycznym i 
psychicznym (potwierdzone stosownymi 
zaświadczeniami),
- nie była karana sądownie,
- ma uregulowany stosunek do służby 
wojskowej,
- odbyła przeszkolenie podstawowe dla 
strażników gminnych.

Dokumenty  po twie rdza jące  
spełnienie określonych wyżej wymagań wraz 
z  wype łn ionym kwes t iona r iu szem 
osobowym oraz innymi dokumentami 
potwierdzającymi dodatkowe umiejętności i 
osiągnięcia zawodowe należy składać w 
sekretariacie Urzędu Gminy w Postominie, 
76-113 Postomino, pok. nr 19 w terminie do 
17 lutego 2005 r.
Dodatkowe informacje można uzyskać pod nr 
tel. (059) 810-85-93 w. 37 lub w pok. nr 16.
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Na sesji odbytej 10 
stycznia 2005 roku radni podjęli 
uchwały w następujących 
sprawach:
v  przyjęcia planu pracy na 2005 

rok;

v przy jęc i a  p l anu  p racy  
Komisji Rewizyjnej na I 
półrocze 2005 roku;

v zmiany uchwały dotyczącej 
r e a l i z a c j i  z a d a ń  
inwestycyjnych w ramach 

gminnego Planu Rozwoju 
Lokalnego;

v zmian w budżecie gminy na 
2005 rok - zwiększono 
nak łady  f inansowe ze  
środków własnych łącznie o 
kwotę 1.717.704 zł o taką 
samą kwotę zmniejszając 
jednocześnie. Dokonano 
p rzen ies i eń  wyda tków 
między działami klasyfikacji 
budżetowej na łączną kwotę 
186.480 z ł .  Dokonane 
zmiany były podyktowane 

możliwością skorzystania ze 
środków pochodzących z 
funduszy strukturalnych i 
Funduszu Spójności Unii 
Europejskiej.

v zmiany uchwały w sprawie 

Apel do mieszkańców gminy Postomino

Drodzy mieszkańcy Gminy Postomino!
W 2005 roku chciałbym wydać ilustrowany album „Z dziejów wsi Gminy Postomino”.

I tu mój apel:
Jeżeli macie Państwo w swoich zbiorach domowych: zdjęcia, widokówki, mapy z waszych miejscowości 
sprzed 1945 roku, to bardzo proszę o nieodpłatne przekazanie ich w kopercie do Urzędu Gminy do pokoju 25 
w terminie do 25 lutego 2005 r. Proszę o podpisanie, z jakiej miejscowości pochodzi dana fotografia, 
ewentualnie widokówka, co przedstawia oraz dane adresowe właściciela. Materiały te zostaną skopiowane, a 
oryginały zostaną zwrócone właścicielowi.

Wójt Gminy
Zbigniew Galek

p r z y j ę c i a  o d  P o w i a t u  
Sławieńskiego zadań z  
zakresu utrzymania i ochrony 
części drogi powiatowej nr 
0 5 3 2  Z  ( p r z e d ł u ż e n i e  
przejęcia drogi z 5 do 7 lat).

R a d n i  p r z y j ę l i  d o  
wiadomości informację wójta 
gminy z realizacji uchwał 
podjętych od 24 listopada do 17 
grudnia 2004 roku, sprawozdanie 
z działalności rady i sprawozdania 
z działalności wszystkich komisji 
rady za rok ubiegły oraz 
z a t w i e r d z i l i  p l a n y  p r a c y  
wszystkich komisji stałych na 
2005 rok.

Sza

Przewodniczący 
rezygnuje

Bogdan Szlawski 
złożył rezygnację z funkcji 
przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej Rady oraz 
członkostwa w tej komisji w 
związku z podjęciem pracy 
w  A g e n c j i  M i e n i a  
G m i n n e g o  i  S p r a w  
Publicznych. 

Rezygnacja została 
przyjęta.

Sza
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15 lat temu na łamach 
SZEPTU

W nr 3 SZEPTU (maj 1990 r.) pisaliśmy 
m.in.: o efektach gminnego przeglądu kulturalnego 
(16 zespołów artystycznych prezentowało swoje 
osiągnięcia), o nadciągającej burzliwej kampanii 
wyborczej, Józef Rysztak uciął sobie pogawędkę z 
ówczesnym sołtysem Pieńkowa Ryszardem 
Brzyszczem. W postomińskim przekładańcu (gmina 
w statystyce) daliśmy garść informacji o ilości 
zakładów pracy gospodarujących na Ziemi 
Postomińskiej. Pomieściliśmy relację Teresy 
Rysztak z „Oazy” w Masłowicach, brawurowy 
występ kapeli „Pieńkowianie” i kabaretu „KIX” 
(Tadeusz Borkowski) w niedzielne popołudnie. 
Wierszem Mama i Dom debiutowała na łamach 
Monika Rysztak (lat 10), a Janusz Chojnowski 
„Dałbym ci Mamo”. „POHZ trzyma się mocno”  to 
notatki Alfreda Obszańskiego z rozmowy 
przeprowadzonej z Romualdem Bendykowskim 
ówczesnym dyrektorem ówczesnego Państwowego 

Zakład Pogrzebowy 
„Hermes”

76-200 Słupsk, 
ul. Obrońców Wybrzeża 1

Zapewniamy godną, kulturalną 
obsługę ceremonii pogrzebowej.

Koszt pogrzebu 2050 zł 
(trumna, krzyż, wieniec, obsługa 

z wykopaniem grobu). 

Działamy bez pośredników.

Realizujemy zamówienia również 
w domu klienta.

Telefony czynne całą dobę
842-84-95

0-604-434-441

Ośrodka Hodowli Zarodowej w Pieńkowie. „Szli 
osadnicy” to pierwsza część rozmowy Ireny Tilak 
ze Stanisławem Patułą, który od 1945 roku pełnił 
funkcję sołtysa wsi Staniewice. Znalazły się również 
relacje z przebiegu gminnej spartakiady zimowej, o 
poczynaniach naszych tenisistów stołowych, 
szachistów i brydżystów.

Wydawcą SZEPTu był Gminny Ośrodek 
Kultury w Pieńkowie, a zespół redakcyjny pracował 
w składzie: Tadeusz Borkowski,  Janusz 
Chojnowski, Jadwiga Czerwińska, Ewa Jarosz, 
Gerard Lemtis, Zbigniew Melon, Barbara Nadolska, 
Alfred Obszański (redaktor naczelny), Józef 
Rysztak, Teresa Rysztak, Marian Sobolewski, 
Mieczysław Stankowski, Irena Tilak, Mirosław 
Walaszek.

Sza

Samorządowe 
planowanie

Gminny samorząd przyjął do realizacji plan 
pracy na 2005 rok: sprawozdania z realizacji 
uchwały i komisji z rocznej działalności, 
zmiany w budżecie gminy, przygotowanie do 
sezonu letniego, realizacja budżetu na I 
półrocze oraz jego uchwalenia na rok 
następny, wypoczynek dzieci i młodzieży, 
zmiany w wieloletnim planie inwestycyjnym, 
uchwalenie podatków i opłat lokalnych - to 
wiodące tematy planowanych sześciu 
roboczych sesji.
Komisje Rady skupią swoją uwagę na 

następujących problemach: okresowa 
realizacja budżetu i programu gospodarczego 
gminy, ocena działalności Agencji Mienia 
Gminnego i Spraw Publicznych, Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej, Gminnej 
Komisji  Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych, zespołów szkół i szkół 
podstawowych, stan remiz strażackich, 
świetlic wiejskich oraz innych obiektów 
użyteczności publicznej, stan przygotowań i 
przebieg sezonu letniego, dróg gminnych i 
śródpolnych, boisk sportowych i działalność 
klubów sportowych, ocena realizacji 
gminnych inwestycji, stan techniczny 
cmentarzy oraz urządzeń komunalnych, 
funkcjonowanie kolonii i obozów letnich, stan 
bezpieczeństwa i ochrony przeciwpożarowej, 
stan i struktura bezrobocia. Wszystkie komisje 
przewidują szczegółową analizę materiałów 
przygotowywanych pod obrady samorządu.

Sza
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Poznali się w Naćmierzu, 
A u r e l i a  p r z y j e c h a ł a  w  
październiku 1949 r. wraz z 
rodzicami, którzy przywędrowali 
tutaj aż z Kielc. - Miałam wtedy 
16 lat  wzdycha Aurelia. Czesław 
też przywędrował z rodzicami, 
ale znacznie wcześniej bo w 1945 

roku, z Zalesia k/Tucholi. W 
latach 1952-54 służył w wojsku 
p o l s k i m ,  w  b a t a l i o n i e  
budowlanym, do którego trafił 
jako człowiek uznany za syna 
kułaka. Przed służbą wojskową 
p o m a g a ł  r o d z i c o m  w  
prowadzeniu gospodarstwa 
rolnego. - Przez te dwa lata, 
zwiedzałem w wojskowym 
mundurze, różne miejscowości w 
kraju, budując różne obiekty, nie 
tylko wojskowe.

D o z g o n n ą  m i ł o ś ć ,  
wierność i uczciwość małżeńską 
ślubowali sobie najpierw przed 
urzędnikiem Urzędu Stanu 
Cywilnego, a później przed 
proboszczem parafii w Łącku. Do 
ślubu cywilnego pojechali… 
rowerami. Na weselu grała 

Aurelii Czesława   
pierwsze Pięćdziesięciolecie

ii

orkiestra. Na zdjęciu sprzed 
pięćdziesięciu laty młoda 
Aurelia w śnieżnobiałej długiej 
sukni i młodzian w mundurze 
wojskowym czyli Czesław 
PLOPA.  Były cztery druhny, też 
w białych sukniach i czterech 
d r u ż b ó w  w  m u n d u r a c h  

wojskowych. - Byli to koledzy z 
wojska - wspomina Czesław. 
Stoły weselne zastawione były w 
naszym domu, natomiast tańce 
miały miejsce w domu sąsiada  
dorzuca Aurelia.

Prowadzili wspólnie 7 
hektarowe gospodarstwo rolne. 
Aurelia całe życie pracowała 
jako gospodyni  domowa.  
Za jmowała  s i ę  domem i  
wychowaniem dzieci, których 
mieli siedmioro (cztery córki i 
trzech synów) Czesław pracował 
w POM-ie,  jako cywilny 
p r a c o w n i k  w  j e d n o s t c e  
wojskowej (na tym samym 
poligonie w Wicku, którego 
b u d o w l e  w z n o s i ł  b ę d ą c  
p lu tonowym),  w kółkach  
rolniczych. Trójka ich dzieci 

osiadła w Naćmierzu  Bogumiła, 
Mirosław i Wiesław. Krystyna 
zamieszkuje w Sławnie, Danuta w 
Słupsku, a Grażyna w pobliskim 
Rusinowie.
Dzieci obdarowały ich ósemką 
wnucząt i czwórka prawnucząt, a 
wszystkie są jednako kochane i 

lubiane. Odwiedzają kochaną 
babcię i dziadka.

Aurelia i Czesław nie mają 
recepty na wspólne pożycie 
małżeńskie, ale stwierdzają 
zgodnie, że ważna jest zgoda i 
wzajemne zrozumienie, a 
drobne nieporozumienia mają 
tylko moc oczyszczającą.
- Na pewno było nam trudno w 
tych pierwszych latach 
wspólnoty małżeńskiej - 
wspomina Aurelia  Ale było 
jakoś raźniej, radośniej, 
weselej. Teraz młodzi nie 
mogą znaleźć pracy a wtedy 
praca czekała na człowieka.
- Kto chciał ten pracował - 
dorzuca Czesław  Chyba, że 
był nierób, który to potrafił 

przy każdej robocie przeleżeć. 
Takiego nikt nie chciał. A dzisiaj 
młodzi chcieliby iść do roboty, a 
nie ma gdzie. Pewnie, że to inny 
świat, inne czasy, ale roboty dla 
młodych nie ma.

Medale za Długoletnie 
Pożycie Małżeńskie, Szanownym 
Jubilatom, Aurelii i Czesławowi 
PLOPOM, w imieniu Prezydenta 
R z e c z y p o s p o l i t e j  w r ę c z y ł  
Zbigniew Galek, wójt naszej 
gminy.

Aurelii i Czesławowi 
PLOPOM z Naćmierza składamy 
najlepsze życzenia, długich lat w 
z d r o w i u  i  w z a j e m n y m  
zrozumieniu.

Sławoj Zawada
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Wiosną tego roku informowaliśmy czytelników 
Szeptu o ogłoszonym konkursie  plebiscycie na postaci, 
które w sposób szczególny zasłużyły się dla gminy 
Postomino. Chociaż każdy plebiscyt czy głosowanie ma w 
sobie coś z rankingu popularności, to w istocie chodziło o 
uhonorowanie tych mieszkańców Ziemi Postomińskiej, 
których wszyscy pamiętają z racji swojej pasji, swojego 
wkładu w rozwój naszej małej postomińskiej Ojczyzny.

Kapituła, składająca się z mieszkańców wsi: 
Naćmierza, Łącka, Korlina, Królewa opracowała regulamin 
Nagrody Klifu - taką nazwę przyjęto dla tej prestiżowej 
nagrody. W I edycji postanowiła przyznać ją mieszkance 
Naćmierza Bogumile Makarewicz, mieszkańcowi 
Pieńkowa Alfredowi Obszańskiemu i Romanowi Tamie 
zamieszkałemu w Jarosławcu.

Po zapoznaniu z wieloma umotywowanymi 
wnioskami kapituła przez aklamację wskazała te 3 
kandydatury jako godne otrzymania Nagrody.

Przypadek Pani Bogusi.
Przy ogłoszeniu wyniku wskazano na Panią 

Bogumiłę jako tę, która przez kilkadziesiąt lat w ogromnym 
stopniu przyczynia się do poprawy stanu zdrowia 
podległych jej pacjentów. Jest Judymem w spódnicy, której 
obce są fałszywa układność, koniunkturalizm. Potrafi 
otwarcie wyrażać swoje sądy (czasem nie na rękę dawnym 
gminnym włodarzom), które w istocie służą całej 
miejscowej społeczności. Niezwykle krytyczna wobec 
głupoty i arogancji.

J a k o  l e k a r z  
laryngolog świetny 
s p e c j a l i s t a .  Z a  
p rzyk ład  n i ech  
ś w i a d c z y  
udokumentowane 
zdarzenie. Młoda 
nauczycielka jest 
p o  w i e l u  
konsultacjach u 
n a j l e p s z y c h  
p r o f e s o r ó w  i  
p r z e b a d a n a  n a  
n a j l e p s z y m  
sprzęcie. Zawsze 
d i a g n o z a  j e s t  
nietrafna. Zanik 
g ł o s u  j e s t  
postępujący. Za 
namową, jak to 
bywa najczęściej 

pocztą pantoflową, udaje się do Naćmierza. Godzinna 
wizyta w pani doktor i ścisłe trzymanie się wskazań 
lekarskich przynosi wyraźną poprawę w ciągu następnych 
tygodni. Od tamtego wydarzenia upłynęło już 15 lat, a krtań 
belferki jest niezagrożona.

Jak rzadko kto, skutecznie wpaja szczególnie 
maltretowanym kobietom, zasadę dbania o swoją godność. 
Niejeden damski bokser mógł poczuć się zagrożony, gdy 
ofiarom zwyrodnialstwa na ratunek przychodziła urocza, 

Po owocach ich poznacie…Po owocach ich poznacie…
lecz stanowcza pani doktor. I działo się to w czasach, gdy 
mrzonką były fundacje i stowarzyszenia broniące kobiety i 
matki przeciw przemocy i agresji.

Lecz za tą postacią oficjalności kryje się dusza 
niezwykle wrażliwa i łaknąca piękna. Wokół Ośrodka 
Zdrowia w Naćmierzu zakłada, a następnie przez wiele lat 
pielęgnuje z prawdziwego zdarzenia ogród botaniczny, z 
niezwykle cennymi, egzotycznymi dla naszej strefy 
klimatycznej, roślinami. Faktem bezspornym jest jej 
altruizm. Przysłowiowa przybłęda i żebrak może od niej 
oczekiwać materialnego wsparcia i pomocy. Dzisiejsi 
młodsi koledzy po fachu pani doktor potrafią się cenić i 
rzadkością wśród nich jest postawa bezinteresowności. 
Ogromnie wiele mogliby się uczyć od Naszej Bogusi. 
Opowieści o tej niezwykle urokliwej osobie można wiele 
snuć i pisać. Fakt niewątpliwy. Jak żadnej innej osobie, 
Nagroda Klifu Jej się w pełni należy.

Przypadek Pana Alfreda.
Wrocław. Początek lat osiemdziesiątych. Stojący na 

peronie podchorąży przypadkowo wdaje się w dyskusje z 
młodym mężczyzną, który okazuje się być czołowym 
polskim szachistą i brydżystą. I choć żołnierz mieszka na 
Środkowym Wybrzeżu, to tu na skraju południa Polski od 
nieznajomego dowiaduje się, że gmina Postomino jest 
potęgą szachową. Niezliczona ilość gmin i miasteczek było 
nic niemówiących dla ogromnej części społeczeństwa, a 

nasza gmina w świadomości tysięcy Polaków i 
cudzoziemców była potęgą szachową. I ta znajomość przez 
rodaków Postomina i Jarosławca w epoce, gdzie nie było 
biur promocji i folderów, w takiej ilości jak to ma miejsce 
dziś, była zasługą Alfreda Obszańskiego. W latach 
osiemdziesiątych stworzył bez wielkich pieniędzy i 
potężnych sponsorów prawdziwy krajowy time szachowy, 
który w cuglach zdobywał mistrzostwa Polski „Złotej 
Wieży”. Wyczynem w skali światowej (kroniki innych 
państw takiego przypadku do tej pory nie odnotowały!) było 

Pani Bogusia...
...i pan Alfred z członkami kapituły

dok. s. 6
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istnienie na terenie wsi I ligowej 
drużyny (!!). On tę potęgę wytrwale 
budował nie ściągając zawodników z 
zewnątrz, ale dzięki szkoleniu 
mie j scowego  na rybku .  Wie le  
dzieciaków doświadczyło wspaniałej 
szachowej przygody, ocierając się o 
mistrzostwo Polski. Jemu mogą 
z a w d z i ę c z a ć  p o p o ł u d n i o w e  
wieloletnie treningi, dzięki którym 
odnosili tak liczne sukcesy. Przed nastu 
laty był znany całej szachowej Polsce 
jako organizator największego w kraju 
i jednego z największych w Europie 
festiwalu szachowego w Jarosławcu 
pn. „Bursztyn Jarosławca”. Sam grał w 
szachy na wysokim poziomie, a 
dowodem jest zdobycie przez niego 
mistrzostwa Polski  leśników. 
M i s t r z o s t w a  w o j e w ó d z t w a  
koszalińskiego i słupskiego zdobywał 
w cuglach. Poza tym „statycznym” 
sportem był świetnym tenisistą - swego 
c z a s u  m i s t r z  w o j e w ó d z t w a  
bydgoskiego, piłkarzem, a nawet 
bokserem (jako bokser nie poniósł 
nigdy żadnej porażki!). Pan Fred już za 
te dokonania byłby obdarzony 
Nagrodą Klifu. Ale gdzie tam. Nie 
byłby sobą, gdyby tylko na tym 
poprzestał. To on był sprawcą 
powstania Szeptu Postomina i jego 
historycznym pierwszym redaktorem 
naczelnym. Nazbierało się dziesiątki 
jego artykułów o oryginalnej i 
niebanalnej treści. Posiadał mnóstwo 
talentów i zdolności organizacyjnych i 
jak Midas, czego się nie dotknął, 
przynosiło mu sukces. Pracując w 
latach sześćdziesiątych w Sianowie 
doprowadza miejscowy klub sportowy 
do III ligi!!!, co na warunki polskie jest 
nie lada wyczynem. Wielkim pechem 
było nie spisywanie wyjątkowo 
trafnych, a przy tym humorystycznych 
sentencji, których był autorem. Jako 
czołowy brydżysta, nie epatując 
wulgarnością, dosadnie potrafił ocenić 
licytację partnera, robiąc to w taki 
sposób, który nigdy nie przekraczał 
dobrego smaku.
P r z y z n a n i e  N a g r o d y  K l i f u  
popularnemu Fredowi to wyjątkowo 
trafna decyzja.

Charakterystykę barwnej 
postaci  trzeciego wyróżnionego 
Nagrodą Klifu pana Romana Tamę  
przedstawimy w kolejnym numerze 
Szeptu.

MLECZ

dok. ze s. 5

Po owocach ich poznacie…Po owocach ich poznacie…
Pięć przed, 

czy pięć po dwunastej?
Kto wie czy to zdjęcie nie będzie ostatnim, które w miarę wiernie odtwarza 

pierwotny wygląd najstarszej budowli świeckiej w Łącku. Obecny stan chaty, która 
pojawia się na wszystkich folderach i przewodnikach gminy Postomino jest gorszy 
niż zły. Niezamieszkała od ponad roku ulega dewastacji w zastraszającym tempie. Po 
jesiennych wyjątkowo intensywnych opadach konstrukcja dachu niebezpiecznie się 
załamała, a liczne przestrzenie w jego poszyciu nie chronią przed rozmywaniem 
stropu.

Na nic próby miejscowego Stowarzyszenia „Strzecha”, by ratować ten 
bezcenny dowód pomorskiego warsztatu budowlanego. Na nic działania Urzędu 
Gminy, aby zainteresować obecnego właściciela budynku losem perły architektury 
szachulcowej. Tylko nieuzasadniona nadzieja każe oczekiwać, że uda się ocalić tę 
największą atrakcję turystyczną „Krainy w kratę”.
Foto - Jeszcze stojący powód dumy mieszkańców Łącka                             MLECZ

Skutki anomalii pogodowych
Styczniowe wiatry, choć nie tak groźne jak te z grudnia, były także 

niszczycielskie. szczególnie doświadczyły ich wiekowe lipy - pomniki 
przyrody - okalające parafialny kościół w Łącku, a także kamienne 
ogrodzenie. W wyniku żywiołu kilka drzew się wywróciło. 

Na koście lne j  
parceli nie ma już 
najstarszej z nich, 
pochodzącej z 
c z a s ó w  
wprowadzenia na 
tych  t e renach  
protestantyzmu.

MLECZ
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MARPOL  to jest to
Firma przetwórstwa rybnego MARPOL z Duninowa 

została uhonorowana przez Zbigniewa Galka, wójta gminy i 
Bogdana Niewińskiego, przewodniczącego gminnego 
samorządu, w uznaniu za zatrudnianie mieszkańców naszej 
gminy i przyczynianie się do stosowania skutecznych form 
zwalczania bezrobocia.

Na zdj. Janina Kasprzak zastępca prezesa firmy, odbiera 
należne firmie dowody uznania.

Sza

Zimowe spotkanie dzieci

Szkoła kojarzy się uczniom z dzwonkiem i nauką. 
Uczniowie klasy III a ze Szkoły Podstawowej w Postominie, 
klasy I oraz 34 Gromada Zuchów „Piraci” ze Szkoły 
Podstawowej w Korlinie przekonali się, że może być inaczej.

W dniach 14 - 15 stycznia odbyło się „Zimowe 
Spotkanie Dzieci” w SP w Korlinie. Pierwszy dzień pobytu 
rozpoczęliśmy wspólną wycieczką, poznając dalsze okolice. 
Byliśmy gośćmi Centrum Szkolenia Marynarki Wojennej w 
Ustce oraz mieliśmy możliwość zwiedzenia głównych 
obiektów poligonu w Wicku.

W tym samym czas ie  p racowi te  mamy 
przygotowywały gorący posiłek w szkolnej stołówce w 
Korlinie. Gdy wróciliśmy z podróży od głównych drzwi 
przywitał nas zapach przepysznej zupy. Atrakcją dla dzieci 
było samodzielne przygotowywanie posiłków (kolacja, 
śniadanie, robienie kanapek) oraz miejsca do spania w klasach. 
Przy wspólnej zabawie dzieci uczyły się uważnego słuchania i 
obserwowania, radzenia sobie w sytuacjach problemowych 
oraz wzajemnej akceptacji i tolerancji.

Nie udałoby się zrealizować tego spotkania bez 
pomocy wielu przyjaznych nam osób: dyrektora SP w Korlinie 
mgr Zbigniewa Mielczarskiego, Gminnej Komisji 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Postominie oraz 
rodziców: Eweliny Potockiej, Bożeny Garlacz, Bożeny 
Wrzesień, Bogumiły Kondras, Marty i Władysława Wrzesień, 
Elżbiety Płoskiewicz, Aliny Kołodziej, Haliny Zębackiej, 
Wioletty Wegner, Grażyny i Grzegorza Wegner, Renaty i 
Ryszarda Skrzeczkowskich, Grażyny Szady, Teresy 
Kułakowskiej oraz wszystkich mam i babć, które 
przygotowały przepyszne ciasta.

Serdecznie dziękujemy!

wychowawczynie Lucyna Bartos i Małgorzata Banasiak

Luty
Luty swemu poprzednikowi pozazdrościł,
zjeżył się, zezłościł,
pokazał, że nie jest gorszy,
zadął śniegiem,
drogi lodem wymościł.

Należy do miesięcy zimy,
ale kuma się z wiosennym marcem.
Pożycza mu śniegu i lodu,
bo nie chce być wskazywany palcem.

Dzieci lubią sus dłuższy,
to dla nich prawdziwa radość!
Za to kierowcy czynią sobie zadość,
cieszą się, że odchodzi krótszy.

Stanisława Paszylk

W czas zimy
W góry, w góry jedź kolego
Wkładaj narty i do biegu.
Biały puch u nóg się ściele
Jakże miło, jakże błogo
Narty twoim przyjacielem,
nogi ustać już nie mogą.

Startuj raźno, startuj dzielnie
Wiatr cię niesie… Jak przyjemnie!

Jeśli w domu pozostałeś 
Słyszysz dzwonki?  kulig jedzie,
Prędko doczep swoje sanki,
Nawet o tym nie myślałeś
Duże sanie są na przedzie,
A na saniach koleżanki.

Już się zaczęły zimowe ferie
Ze srebrnym puchem lecącym z nieba,
W śnieżki bawimy się wszyscy dzielnie,
Niczego więcej nam nie potrzeba.

Lepić bałwana dzisiaj będziemy,
Aż się uśmiechnie spod kapelusza,
Z górki na sankach wystartujemy,
Aż nam wiatr mocno zaświszcze w uszach…

Jadwiga Michalak
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- Pani Basiu trzydzieści lat to 
p i ę k n y  w i e k .  P r o s z ę  
opowiedzieć, jak to się stało, że 
została Pani sołtyską?
- Zwyczajnie. Był rok 1975, 
odbyło się zebranie wiejskie w 
naszym domu i wybrano mnie na 
sołtysa. Moim poprzednikiem był 
Wiktor Cieślicki.
-  Jaką  mia ła  Pan i  wiz ję  
sołtysowania w tej wiosce 
położonej wśród pół, z dala od 
drogi?
- No właśnie drogi, a właściwie 
ich naprawa to był problem numer 
jeden. Udało się to naprawić, 
lepiej niż się spodziewałam, 
marzy mi się jeszcze ułożenie płyt 
jumbo na drodze do Pieńkowa, 
tak aby autobus mógł przejechać 
przez naszą rozległą wioskę. 
K o l e j n y m  r o z w i ą z a n y m  
problemem było wybudowanie 
świetlicy wiejskiej (materiał dała 
cegielnia, a budował p. Józef 

Pani Barbara Jochemek  
sołtys Pieńkówka  obchodzi 
jubileusz 30-lecia sołtysowania. 

Urodziła się w Niemczech, 
gdzie przebywali jej rodzice w 
lagrze na robotach przymusowych. 
Był to rok 1946. (Rodzice nawet nie 
wiedzieli, że wojna się skończyła.) 
Kiedy wrócili do Polski, osiedlili się 
w Poznańskiem. Basieńka, kiedy 
skończyła podstawówkę, zmuszona 
była szukać pracy. Zwerbowana, 
przyjechała do Chudaczewka, by 
ciężko - na równi z mężczyznami - 
pracować w lesie. Była to praca 
sezonowa, zimową porą wracała do 
rodziców, a wiosną przyjeżdżała na 
Ziemie Zachodnie. Tu poznała swego obecnego męża Stanisława, pokochali się i wzięli ślub w 1964 r.

Później pracowała jeszcze w sklepie GS w Pieńkowie, potem w Spółdzielni Oszczędnościowo-
Pożyczkowej w Postominie, ale najlepiej czuła się w pracy na roli. Kiedy wreszcie kupili swoje 4 hektarowe 
gospodarstwo z zabudowaniami  odnalazła swoje miejsce na ziemi.

Wspólnie z mężem wychowali dwoje dzieci: Iwonę i Bogdana, dochowali się 6 wnucząt (samych 
chłopaków), najstarszy Łukasz ma 18 lat.

Obecnie pani Basia przebywa na wcześniejszej emeryturze.

Kilka zdań:
Ulubione zajęcie: Właściwie 

lubię robić wszystko i żadnej pracy się 
nie boję, jednak najbardziej lubię 
pracować w przydomowym ogródku 
kwiatowym.

Cenię sobie: honor.
S z a n u j ę  i n n y c h  z a :  

prawdomówność.
O j c a  p a m i ę t a m :  n i e  

pamiętam, zmarł, gdy miałam 2 lata.
Marzę o: żeby moje dzieci 

miały lepszy byt niż ja oraz żebym 
była zdrowa.

Życiowa myśl przewodnia: 
Cicho siedzieć, nic nie mówić, ale 
myśleć i robić swoje.

Pela, pomagali mu mieszkańcy 
wioski).

Swoje  so ł tysowanie  
zaczynałam z p. Galkiem  
naczelnikiem gminy, potem 
dwukro tn i e  by ły  j e szcze  
kadencje p. Galka i kończę swoje 
sołtysowanie za rządów tego 
gospodarza gminy, który wiele 
dobrego zrobił dla naszej wioski.
- Co by Pani chciała ocalić od 
zapomnienie?
- Zawsze będę pamiętać, że to z 
woli mieszkańców Pieńkówka 
wybierana byłam przez 30 lat. 
Jestem im za to wdzięczna i 
dziękuję Im, że wierzyli we mnie 
i ufali mi.

R ó w n i e ż  z  w i e l k ą  
s y m p a t i ą  i  ż y c z l i w o ś c i ą  
wspominać będę współpracę z 
paniami pracującymi w Urzędzie 
Gminy w Postominie. Zawsze 
f a c h o w o  i  z  u ś m i e c h e m  
obsłużyły mnie, pokierowały, 

doradziły. Do urzędu dojeżdżałam 
rowerem, bywały też lata, kiedy 
buty gumowe zostawiałam w 
rowie, bo takie było błoto na 
byłym nasypie kolejowym.
- Jakie plany na przyszłość 
o b m y ś l a  p a n i  B a s i a  w e  
współpracy z radą sołecką.
- W radzie jest Piotr Kujawa, 
Julian Świerczyński i Beata 
J a c h e m e k .  W  t y m  r o k u  
p l anu jemy  wyremontować  
kapliczkę. Złożyłam też wniosek o 
dotację z funduszy unijnych. 
Gdybyśmy ją otrzymali, to planuję 
stworzyć świetlicę wiejską, dobre 
boisko i plac zabaw dla dzieci.
-  Dziękuję  se rdeczn ie  za  
rozmowę. W imieniu redakcji 
życzymy realizacji marzeń, które 
być może wielkimi nie są, ale 
bardzo ważnymi dla tej małej 
lokalnej społeczności.

Teresa Rysztak
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Młodzi kolporterzy
Klasa V b z Zespołu Szkół w Postominie prowadzi, 

pod opieką wychowawczyni Mirosławy Sochy, sprzedaż gazet 
na terenie gminy.

Uczniowie od dwóch lat rozprowadzają piątkowe 
wydanie „Dziennika Bałtyckiego” (110 egzemplarzy), a w tym 
roku także „Głosu Pomorza” (40 egzemplarzy). W sprzedaży 
gazet biorą udział wszyscy uczniowie klasy. Współpraca z 
redakcjami obu gazet układa się bardzo dobrze. W ubiegłym 
roku z okazji Dnia Dziecka redakcja „Dziennika Bałtyckiego” 
zorganizowała dla najlepszych sprzedawców gazety wycieczkę 
do Parku Wodnego „Jan” w Darłówku. Dzieci otrzymały 
również słodycze. Młodzi kolporterzy brali także udział w 
konkursie ogłoszonym przez redakcję „Dziennika 
Bałtyckiego”. Najaktywniejsi z nich zostali nagrodzeni. 
Podobny konkurs odbywa się także w tym roku. Przewidziano 
w  n im nagrody  d l a  wszys tk i ch  sp rzedawców,  
najatrakcyjniejsze otrzymają oczywiście ci, którzy sprzedają 
najwięcej gazet.

Redakcja „Głosu Pomorza” także nagrodziła swych 
młodych współpracowników: 6 grudnia, w prezencie 
mikołajkowym, wszyscy uczniowie otrzymali bardzo 
atrakcyjne książki.

Młodzi kolporterzy zajmują się sprzedażą gazet w 
piątkowe popołudnia, poświęcając na to swój wolny czas. 
Wszyscy wywiązują się ze swoich obowiązków bardzo dobrze, 
są odpowiedzialni, skrupulatnie rozliczają się z zebranych 
pieniędzy.

Co sami mówią o swojej pracy? Oto wypowiedzi 
niektórych z młodych kolporterów:
Daria Gąbka: „Drugi rok sprzedaję gazetę „Dziennik 
Bałtycki”, a od tego roku „Głos Pomorza”. Co piątek 
odwiedzam stałych nabywców. Pieniądze z gazet 
przeznaczamy na cele klasowe”.
Agnieszka Galek: „Co tydzień, w piątek po lekcjach każdy z 
naszej klasy sprzedaje gazety. To bardzo pożyteczne zajęcia. 
Mieszkam w małej miejscowości Królewo i roznoszę tam dwa 
„Dzienniki Bałtyckie” i jeden „Głos Pomorza”. Z wielką chęcią 
sprzedaję te gazety, ponieważ to bardzo miłe zajęcie”.

Patrycja Kwiatkowska: „Już drugi rok sprzedaję „Dziennik 
Bałtycki”. W tym roku zaproponowali nam dodatkowo „Głos 
Pomorza”. W tamtym roku sprzedałam tylko trzy gazety, ale za 
to w tym roku dwanaście”.
Marta Jeziorska, Karolina Kurek, Dominika Szejna: „Na 
sprzedaż gazet poświęcamy swoje wolne piątkowe popołudnia, 
potem rozliczamy się z pieniędzy. Pieniądze zbieramy na rzecz 
klasy i na wycieczkę”.

Księgowością sprzedaży zajmuje się wychowawczyni 
klasy, do której obowiązków należy zebranie pieniędzy od 

dzieci oraz rozliczenie się z redakcjami obu gazet.
Pieniądze, które uczniowie zarabiają na sprzedaży 

gazet należą do „wspólnej kasy” klasy V b i są wpłacane na 
książeczkę Szkolnej Kasy Oszczędności. Część z nich jest 
przeznaczana na bieżące potrzeby klasy oraz na „drobne” 
przyjemności, np. w ubiegłym roku cała klasa wybrała się do 
Parku Wodnego „Jan” w Darłówku. Większość pieniędzy jest 
jednak oszczędzana na wspólną dłuższą wycieczkę, na którą 
klasa planuje się wybrać po zakończeniu szkoły podstawowej.

Klasa V b 
wraz z wychowawczynią Mirosławą Sochą

Spotkanie opłatkowe
Spotkanie opłatkowe zorganizowane w Zespole Szkół 

w Postominie, miało charakter bardzo udanej integracji 
międzypokoleniowej. 

Jasełka w wykonaniu młodzieży szkolnej, wspólne 
śpiewanie pięknych, polskich kolęd, serdeczne rozmowy, 
wspomnienia, niespotykany nastrój.

H.W.

Francuz w Postominie
Francuz Joel Buton od kilkunastu lat maszeruje po 

Europie z dużym, ważącym ok. 150 kg wózkiem. Za cel 
postawił sobie pokój na świecie. Dotarł też do gminy Postomino 
pokonując już pond 28 tys. kilometrów. Człowiek ten ze swoją 
misją był już w Irlandii, Szkocji, Belgii, Holandii, Niemczech, 

Danii, Szwecji, Norwegii 
i Finlandii. Teraz dotarł 
także do Polski. Kilka dni 
był w Koszalinie, potem 
w Darłowie i zawitał do 
Postomina. Spotkał się z 
W ó j t e m  G m i n y  
P o s t o m i n o ,  k t ó r y  
p r z e k a z a ł  m u  l i s t  
popierający jego cel, 
ponadto pogratulował 
wytrwałości w swoim 

zamiarze, wręczając mu gminne suweniry.
Po uciążliwej podróży Francuz odpoczywał w tutejszym Barze, 
gdzie skorzystał ciepłego posiłku i noclegu.
Na drugi dzień pożegnał się i skierował w kierunku Ustki.

M.L-Sz
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Odblaskowo w Pieszczu
- Prose pani, ale ja się boję policjanta  powiedział 

pierwszoklasista Grzesiu, kiedy zapowiedziane zostało 
spotkanie policjanta z dziećmi ze Świetlicy Środowiskowej w 
Pieszczu.

- Grzesiu, właśnie po to jest spotkanie, żebyś wiedział, 
że policjant jest przyjacielem dzieci, czuwa nad ich 
bezpieczeństwem i służy radą w trudnych chwilach - 
odpowiedziała wychowawczyni.

W takiej właśnie atmosferze  bezpiecznej i życzliwej  
przebiegało spotkanie w ramach programu „Bezpieczna droga 
do świetlicy i do domu”. Jesienno-zimowa porą, kiedy zmrok 
zapada szybciej, a dzieci wędrują po drodze, bo nie ma 
chodnika, muszą wiedzieć, jak powinni korzystać z jezdni i 
pobocza, bo od tego zależy ich bezpieczeństwo.

Starszy aspirant policji Mirosław Konopka jest 
dzielnicowym w rejonie Pieszcza, Pałowa (również Pieńkowa, 
Pieńkówka, Chudaczewa) i chętnie odwiedził dzieci 
uczestniczące w zajęciach świetlicowych. Wspólnie 
przetrenowane zostały prawidłowe zasady poruszania się po 
poboczu, przechodzenia przez jezdnię. Dzieci rozmawiały 
również o bezpiecznej jeździe na rowerze.

W nagrodę za aktywne uczestnictwo dzieciaki 
otrzymały w prezencie od Policji znaczki odblaskowe, które 
obiecały nosić  szczególnie o tej porze roku.

W imieniu dzieci  dziękujemy za wizytę i podarunek.
T. Rysztak

PS. A propos tej akcji. Zwracam się z gorącym apelem do 
rodziców. Zwróćcie Państwo uwagę, czy Wasze dziecko ma 
szanse być widoczne wieczorową lub ranną porą, kiedy musi 
poruszać się poboczem jezdni. Niech dziecko wie, że taki 
znaczek, który będzie miało na kurtce, torbie czy butach, daje 
większe szanse kierowcy na ominięcie go, bo kierowca będzie 
widział pieszego. Państwa troska i czujność może zwiększyć 
bezpieczeństwo na drodze, na której pieszy jest zawsze słabszy.

Życzę bezpiecznej drogi, również życiowej.
T. Rysztak

Gorące podziękowania za sponsoring na rzecz 
klasy dla Bogumiły i Jacka Wituszyńskiego 
oraz dla Andrzeja i Danuty Ordon 
składa 

Mariola Bukowska wychowawczyni kl. II a
SP Postomino

Serdeczne podziękowania dla rodziców kl. Ia 
SP w Postominie, a szczególnie państwu 
Żanecie i Adamowi Ordon za zakupienie 
radiomagnetofonu z odtwarzaczem płyt CD

składa wychowawczyni
mgr Ewa Kwiatek

Gminna statystyka
Urodzenia
Urodziło się 14 dzieci: 7 dziewczynek i 7 chłopców.
Najczęściej nadawane imiona dziewcząt to: Anna, Wiktoria, 
Weronika, Katarzyna, Małgorzata, a chłopców: Kacper, Jakub, 
Mateusz, Konrad.
Coraz częściej dziewczynki otrzymują imiona: Amelia, Nikola, 
Daria, Jowita, a chłopcy: Ksawery, Oliwier, Aleks.
Możecie Państwo zamieszczać w tej rubryce fotografie swoich 
pociech. Prosimy w tej sprawie o kontakt telefoniczny lub 
listowny.

Małżeństwa
Zawarto 6 małżeństw z udziałem mieszkańców naszej gminy 
m.in.
Józef Kurek  Królewo
Wioletta Maria Janiszewska  Królewo

Dawid Janusz Pruszyński  Złakowo
Joanna Monika Florek  Pieńkowo

Zgony
Zmarło 8 osób: 5 kobiet i 3 mężczyzn.
Dodatkowe informacje o zgonach zamieszczamy na życzenie 
rodziny.

Rok 2004 statystycznie

W 2004 roku zarejestrowano:
- urodzeń mieszkańców naszej gminy 87
- małżeństw z udziałem mieszkańców naszej gminy 47
- zgonów mieszkańców naszej gminy 71
- przybyło do naszej gminy na pobyt stały 83
- wymeldowało się z terenu gminy 74
Na koniec 2004 roku było nas w gminie 7071.

P.G.

00
00
00
00
00

Harmonogram wywozu śmieci

luty marzec
7-21 7-21 Dzierżęcin, Karsino, Kanin, Masłowice, 

Ronino, Chudaczewo, Pieńkowo
8-22 8-22 Pieńkówko, Tyń, Chudaczewko, Mazów, 

Wilkowice, Staniewice,Nosalin,  Pałówko,
 Pałowo, Pieszcz, Kłośnik

9-23 9-23 Postomino, Marszewo, Górsko,
Złakowo, Królewo, Łącko, Korlino

10-24 10-24 Jezierzany, Naćmierz, Rusinowo
11-25 11-25 Wszędzień, Jarosławiec

Wszyscy płacimy za wytworzone odpady. Zgodnie z 
wcześniejszymi informacjami, trwa obecnie zawieranie nowych umów, w 
których częstotliwość wywozu uzależniona będzie od indywidualnych 
potrzeb. Wcześniej ustalone dni wywozu dla poszczególnych miejscowości 
pozostają bez zmian, zaczynają się w pierwszym i trzecim pełnym tygodniu 
miesiąca.
Opłata za 1 pojemnik SM-110 wynosi 5,20 zł netto + 1,00 zł za dzierżawę 
pojemnika miesięcznie.
W dniach przyporządkowanych danej miejscowości pojemnik należy 
wystawić przed bramkę lub furtkę. Każde dodatkowe śmieci zgromadzone 
przy pojemniku będą zaliczały następny pojemnik.  Przypominamy, że 
pojemnik nie może służyć do gromadzenia gruzu i popiołu.
Osoby zainteresowane usuwaniem śmieci z gospodarstwa i podmioty 
gospodarcze zapraszamy do AMGiSP (UG pok. 23) celem podpisania 
umowy. Przypominamy, że świadczymy również usługi przyczepą 
asenizacyjną 4.500 l.

0 0

0 0

0 0



Szept Postomina 11

Wieści, pełne szkolnej treści
Podobnie jak w latach ubiegłych, pragniemy promować tych, którzy przodują w nauce, osiągając wysokie wyniki oraz 

zdobywając najwyższe noty z zachowania.
Mamy nadzieję, że  być może, zmobilizuje ta forma pochwały również tych uczniów, którzy dopiero „łapią wiatr w 

żagle”. Serdecznie gratulujemy Wam drodzy uczniowie, również Waszym Rodzicom i Nauczycielom. Cieszymy się Waszymi 
sukcesami.                                                                                                                                                                                  (ryt.)

A oto Ci najlepsi z Zespołu 
Szkół w Jarosławcu...

Szkoła Podstawowa
Kl. IV
1. Justyna Macias - 5,18
2. Martyna Siwek - 5,09
3. Krzysztof  Safaryn - 5,00
4. Patrycja Tomaszewska - 5,00
5. Katarzyna Zosiuk - 5,00
6. Monika Budzich - 4,91
7. Anna Gawlista - 4,91
8. Adrian Rogala - 4,91
9. Paulina Piasecka - 4,64
10.Kapica Paweł - 4,55
Kl. V
1. Martyna Bińczyk - 5,10
2. Katarzyna Kwaśnik - 5,00
3. Patrycja Kasińska - 4,75
4. Monika Tama - 4,75
Kl. VI a
1. Anna Bińczyk - 4,9
2. Magdalena Brzezińska - 4,9
3. Emilia Czaplicka - 4,6
Kl. VI b
1. Aleksandra Rojek - 4,89
2. Natalia Matuszak - 4,67
3. Natalia Wójtowicz - 4,56
4. Piotr Piasecki - 4,56
5. Adrian Pawlak - 4,56

Gimnazjum 
Kl. I
1. Aleksander Kwiatek - 5,06
2. Dariusz Safaryn - 5,06
Kl. II
1. Adam Laskowski - 5,1
2. Natalia Namiel - 5,0
Kl. III
1. Grzegorz Laskowski - 5,5
2. Agnieszka Klinkosz - 4,9
3. Monika Gorniak - 4,8

... i ze Szkoły Podstawowej 
w Postominie

Klasa IV „a”

1. Cicha Dominika 5,2

2. Jóźwik Angelika 5,0

3. Szaryńska Joanna 4,9

4. Jażdżewski Patryk 4,8

5. Loba Jarosław 4,8

6. Ordon Pamela 4,7

7. Ptaszkowska Marlena 4,6

8. Prykiel Kamil 4,6

9. Tomaszewska Sylwia 4,5

Klasa IV „b”

1. Kwiatkowski Antoni 5,1

2. Skórzewska Paula 5,1

3. Wrzesień Joanna 5,1

4. Matuszak Marta 4,9

5. Michalak Karolina 4,9

6. Olchawa Paweł 4,9

7. Dankowski Jakub 4,7

8. Gronkiewicz Klaudia 4,7

9. Kujawa Justyna 4,6

Klasa V „a”

1. Jeżewska Monika 5,1

2. Bujnowska Ewa 4,9

3. Sutryk Karolina 4,8

4. Falkus Natalia 4,7

5. Kramek Paweł 4,6

6. Szkudlarek Kamila 4,6

Klasa V „b”

1. Kwiatkowska Patrycja 5,3

2. Galek Agnieszka 5,1

3. Galek Mateusz 5,1

4. Błaszczyk Elwira 5

5. Jeziorska Marta 5

6. Szejna Dominika 4,8

7. Gąbka Daria 4,7

8. Tomczyk Jarosław 4,7

9. Majrowska Paulina 4,5

Klasa VI „a”

1. Cicha Monika 5,3

2. Cicha Agnieszka 5,2

3. Gwiazda Iwona 5,2

4. Ordon Natalia 5,2

5. Sutryk Izabela 5,2

6. Bukowska Aleksandra 5,2

7. Łabędzka Anna 5,1

8. Ryng Paulina 5,1

9. Dwulit Natalia 5,0

10. Rój Natalia 5,0

11. Kwiatek Marcin 4,5

Klasa VI „b”

1. Płoskiewicz Katarzyna 5,0

2. Wielgat Michał 4,9

3. Kuśmierczyk Eryk 4,8

4. Lemtis Natalia 4,8

5. Przybylski Przemysław 4,5

6. Pszon Marta 4,5

Kl I G
1. Lech Łukasz 5,31 
2. Wojtaś Magdalena 5,23 
3. Drewing Natalia 4,26
Kl. III G
1. Kowalczyk Mateusz 5,16 
2. Przybył Anna 5,00 
3. Pawłowski Katarzyna 4,83 
4. Cuper Ewelina 4,58 
5. Czyżykowska Monika 4,50

SZKOŁA PODSTAWOWA
Kl. IV
1. Szost Oskar 5,0 
2. Wojtaś Anna 4,7 
Kl. V
1. Czyżykowska Karolina 5,2 
2. Kozera Karol 5,0
3. Lisek Magda 5,0
4. Wąsik Joanna 5,1
Kl. VI
1. Wąsik Katarzyna 5,1
2. Rzezinowska Patrycja 4,85

...oraz 
z Zespołu Szkół w Pieszczu

Gimnazjum

SERDECZNE 
PODZIĘKOWANIA!!!

Dzieci i wychowawczynie klas 
nauczania zintegrowanego Szkoły 
Podstawowej w Korlinie składają 
serdeczne podziękowania dla Komendy 
Poligonu Wicko Morskie za wielokrotne 
udostępnienie autobusu na szkolne 
wycieczki. Dzięki takiej serdeczności i 
przychylności dzieci mogły zwiedzić 
wiele ciekawych miejsc i obejrzeć 
wymarzony film  w kinie. Przez tak 
piękny gest wykazali Państwo wrażliwość 
i ogromne serce na potrzeby naszych 
dzieci.

Jeszcze raz dziękujemy i 
życzymy wielu sukcesów w dalszej 
służbie oraz wszelkiej pomyślności dla 
wszystkich pracowników i ich rodzin.   

Ewa Kulczak - Leśniewska
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Jan Małolepszy sołtysuje 
Masłowicom czwartą kadencję a 
mieszka pod jednym dachem z ojcem 
Franciszkiem (rocznik 1924), który 
był sołtysem kilkanaście kolejnych 
kadencji. Podobnie jak Tata pan Jan 
jest aktywnym strażakiem. Miejscowa 
jednostka OSP drugiego maja 2003 
miała swój wielki dzień: oddanie do 
użytku nowej strażnicy, budowanej 
głównie siłami społecznymi przez 
całe sześć lat .  Tę podniosłą 
uroczystość z udziałem pocztów 
sztandarowych licznych jednostek 
s t r a ż a c k i c h  n a s z e j  g m i n y  
maszerujących w takt dziarskich 
melodii w wykonaniu Młodzieżowej 
Orkiestry Dętej z Postomina pod 
batutą zasłużonego kapelmistrza 
Stanisława Poprawskiego, którego nie 
ima się czas!  szczegółowo opisaliśmy 
i „obstrykali” na stronach 12-13 
czerwcowego SZEPTu 2003. Takie 
epokowe zdarzenie  mi ło  s ię  
wspomina, więc…

- Po zakończeniu części 
oficjalnej trwającej bite dwie i pół 
godziny - uzupełnia prasową relację 
pan sołtys - odbyła się wielogodzinna 
część tak zwana artystyczna, na 
dwóch „scenach”: przy lśniącej 
świeżością remizie i w świetlicy, 
dzielnie uratowanej przez sołectwo od 
sprywatyzowania. Stoły były suto 
z a s t a w i o n e  p y s z n o ś c i a m i ,  
przyrządzonymi przez piętnaście pań 
z Koła Gospodyń i dziesięć druhen z 
drużyny dziewczęcej masłowickiej 
O c h o t n i c z e j  S t r a ż y  
Przec iwpożarowej ,  na tomias t  
„fabryczne” smakołyki obficie 
dowieźli ofiarni sponsorowie z wielu 
stron, którym jeszcze raz serdecznie 
dziękuję  i  życzę  biznesowej  
pomyślności na bieżący 2005 i dalsze 
lata.

- Panie sołtysie, również w 
minionym 2004 roku też się coś działo 
w Masłowicach.

-  C e n t r u m  s o ł e c t w a  
wzbogacone i upiększone zostało 
dwoma polbrukowymi zatokami i 
przeźroczystymi „poczekalniami” 
autobusowymi; za tę nowoczesną 
inwestycję składam w imieniu 

dorosłej i dorastającej społeczności 
sołectwa imienne podziękowanie 
wójtowi Zbigniewowi Galkowi oraz 
paniom i panom radnym, a przy 
okazji „podpowiadam” potrzebę 
uzupełnienia oświetlenia ulicznego 
jedną latarnią między przystankiem 
a sklepem, za co już z wyprzedzeniem 
d z i ę k u j ę ,  b o  w i e m ,  ż e  t o  
„p r zeoczen i e”  spowodowa ło  
amerykańskie tempo przy realizacji 
przystanków pekaesowych.

- …i tym optymistycznym 
akcentem…

-  J e s z c z e  n i e ,  p a n i e  
reporterze. Mam ogromną prośbę do 
pana wójta i do Rady Gminy, aby w 
budżec ie  na  rok  2006  było  
uwzględnione zalanie dywanikiem 
asfaltowym dziurawego bruku (tzw. 
k o c i c h  ł b ó w )  „ z d o b i ą c e g o ”  
Masłowice od dwóch wieków, a nasza 
wioseczka to nie jakiś skansen jak 
Swołowo w gminie Słupsk. Jeden 
odcinek tego bruku „biegnie sobie” 
nieopodal naszej pięknej i szczęśliwie 
wiejskiej, a nie prywatnej świetlicy a 
drugi tuż przy nowej strażnicy 
(remizie) OSP, której zaplecze 
ogrodzone jest połyskującą niklem 
siatką. Jestem przekonany, że 
zlikwidowanie tego brukowego 

zabytku przyczyni się, między innymi 
oczywiście, do uruchomienia wreszcie 
u nas agroturystyki, bo wioska taka jak 
Masłowice ma wszelakie atuty, aby 
stać się zapleczem turystycznym dla 
mieszczuchów. Na razie oferujemy 
schludność, domową atmosferę i 
przystępne ceny.

- …i tym optymistycznym…
- Jeszcze nie koniec mojej 

wypowiedzi. Mam akurat niepomyślną 
dla hodowców informację. Nasz 
dzielny inseminator Rafał (tel. 
8108294) będzie musiał niebawem 
zrezygnować z funkcji, by stać się 
następcą na niemałym gospodarstwie 
ojca Mariana, który „wybiera się” na 
e m e r y t u r ę .  Te r a z  d z i ę k u j ę  
wysłannikowi gminnego miesięcznika 
za cierpliwe wysłuchanie sołtysa i 
skrupulatne (dokładne) przekazanie do 
druku jego „głosu”, a Redakcji życzę 
w i e l c e  u d a n e g o  d r u g i e g o  
piętnastolecia ku zadowoleniu 
wszystkich czytelników, nawet tych, 
c o  c z a s o w o  z a p i s a l i  s i ę  d o  
Samoobrony.

- Dziękuję panu sołtysowi 
Masłowic i drałuję (maszeruję) do 
sołectwa Mazów.

MSob.

Radni pytają - wójt odpowiada

Styczniowa sesja gminnego samorządu przyniosła szereg nowych 
pytań i interpelacji.

- Sprawdzimy, jaka jest przyczyna braku światła w świetlicy w 
Pieńkowie. Ale skoro obiekt został powierzony KGW, i ono czerpie pewne 
pożytki z tego faktu, to do użytkownika należy przeprowadzanie drobnych 
napraw.

- Ponowimy petycję do Powiatowego Zarządu Dróg w sprawie 
usunięcia wyciętych uprzednio krzewów.

- W gminie będą montowane oszczędnościowe lampy oświetlenia 
ulicznego. Jest opracowany program. Jest szansa na to, że obniżymy koszty 
eksploatacji o 40%.

- Zakład Eksploatacji Wodociągów w Jarosławcu nie korzystał z 
żadnych umorzeń.

- Agencja Mienia Gminnego i Spraw Publicznych będzie wykonywała 
naprawy przystanków autobusowych na zlecenie urzędu. (też w 
Wilkowicach). Nowo wykonane przystanki były już reklamowane u 
wykonawcy. Czekamy na jego reakcję. Przy braku  zmienimy dostawcę.

- Alejki cmentarne będą wyłożone szutrem i żwirem, a nie płytkami 
polbruku.

- Wojsko rozliczyło swoje należności podatkowe za 2004 rok. 
Będziemy konsekwentni w naliczaniu i egzekwowaniu.

- Barierka przy schodach prowadzących na cmentarz w Chudaczewie 
zostanie zainstalowana w trakcie budowy chodnika.

Tyle, i aż tyle, przekazał radnym Zbigniew Galek, wójt gminy, 
odpowiadając na zgłoszone pytania i interpelacje.

Sza



Turniej Samorządowy

Jedno zwycięstwo nad Starostwem Powiatowym 5:2, 
dwie porażki po 1:2, z Urzędem Gminy Darłowo i Urzędem 
Miasta Sławno, przegrana 2:4 z Urzędem Miasta Darłowo i 
sromotne baty 0:7 od drużyny Urzędu Gminy Kobylnica.
Dało to piąte miejsce dla postomińskiej drużyny w VIII 
Noworocznym Samorządowym Turnieju Halowej Piłki jaki 
został rozegrany 15 stycznia 2005 r. w hali sportowej Zespołu 
Szkół w Postominie. Mały co prawda postęp ale już lepiej niż 
przez ostatnie dwa lata gdzie zamykaliśmy tabelę. Bramek 
strzeliliśmy 9 tracąc 17.

Integracja środowisk samorządowych przyświecała 
turniejowi, który był szansą do rozmów o lokalnych problemach i 
sposobem na ich rozwiązanie.

Tegoroczna impreza zgromadziła na starcie 6 drużyn, 
pięć reprezentowało województwo zachodniopomorskie i jedna 
pomorskie, które rozegrały mecze „każdy z każdym”. Wiele 
meczów stało na wysokim poziomie i obfitowało w ciekawe 
akcje.

Najbardziej emocjonalnym meczem całego turnieju było 
spotkanie pomiędzy Urzędem Gminy a Urzędem Miasta 
Darłowo. Bramki, po wspaniałych akcjach, jedna piękniejsza od 
drugiej, padały na przemian. Końcowy wynik 5:4 dla Urzędu 
Gminy.
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Z tej akcji padła pierwsza bramka w meczu 
o piąte miejsce w turnieju

Nasza drużyna w komplecie

Noworoczny bieg
Gminny Klub Biegacza „Bryza” wspólnie z KB „Święc” 

Sławno oraz KB „Olszewski i Synowie” Sławsko zorganizowały 
III Integracyjny Bieg Noworoczny. Do rywalizacji na 17 km trasie, 
plażą z Jarosławca do Darłówka, przystąpiło 22 zawodników. 
Metę zlokalizowano przy Parku Wodnym „Jan”, który ufundował 
dla uczestników 2 godziny darmowych kąpieli.

Silnie wiejący wiatr, grząską plażą, fale muskające buty 
nie były sprzymierzeńcami zawodników. Zwyciężył Dariusz 
Guzowski ze Szkoły Policji w Słupsku. (puchar Wójta Gminy) 
Drugi był Adam Jóźwik „Olszewski i Synowie”, trzeci Zenon 
Włodarczyk  Szkoła Policji Słupsk, a na dwóch kolejnych 
miejscach dobiegli Sylwester Chudy „Olszewski i Synowie” oraz 
Grzegorz Antosik (Bryza Postomino). Wśród kobiet zwyciężyła 
Katarzyna Pękała przed Iwoną Nowak (obie UKS „Orzeł” 
Objazda i Grażyna Chudy „Olszewski i Synowie”. Triumfatorka 
biegu otrzymała puchar ufundowany przez Studio Reklamy 
Grzegorza Żrodowskiego z Jarosławca.

Po biegu odbyły się zawody rekreacyjne w zjeździe 
rynną o Puchar Dyrektora Parku Wodnego „Jan”. Najlepsi byli 
bracia Grzegorz i Jacek Antosik z „Bryzy”, a trzecie zajął 
Sylwester Chudy. Warto dodać, że od przyszłego roku 
Integracyjny Bieg Noworoczny wejdzie do kalendarza imprez 
biegowych w regionie.

Z. Ludwikowski

Tuż przed startem

Triumfatorem turnieju po raz czwarty z rzędu została 
drużyna Urzędu Gminy Darłowo zdobywając 13 z 15 możliwych 
punktów (remis z U.M. Sławno). Za zwycięstwo puchar Wójta 
Zbigniewa Galka odebrał Wójt Gminy Darłowo  Franciszek 
Kupracz. Dwanaście punktów i drugie miejsce zdobył Urząd 
Miejski z Darłowa - puchar odebrał burmistrz Arkadiusz 
Klimowicz. Trzecie miejsce z dziewięcioma punktami zajęła 
drużyna z woj. pomorskiego - Urząd Gminy Kobylnica, puchar 
odebrał wójt Leszek Kuliński.

Siedem punktów i czwarte miejsce w turnieju przypadło 
dla Urzędu Miejskiego w Sławnie - puchar odebrał dyrektor 
OSiR  Krzysztof Kowalczyk. Z dorobkiem 3 punktów i piąte 
miejsce przypadło naszej drużynie. Bez zdobytych punktów, na 
szóstym miejscu, została sklasyfikowana drużyna Starostwa 
Powiatowego  okolicznościową statuetkę odebrał V-ce starosta 
Jacek Ścigała, który został uhonorowany także upominkiem 
drukarni „Grawipol” za strzeloną bramkę.

Królem strzelców, strzelając 15 bramek, został 
Jarosław Luliński, a najlepszym bramkarzem Tadeusz Przeor 
obaj z gminy Kobylnica. Najstarszym zawodnikiem - Wilhelm 
Jankowski ze Starostwa Powiatowego Sławno.

Burze gromkich oklasków otrzymały szkolne zespoły 
„Dyg” i „Mażoretki” pod kierunkiem Krystyny Gąsiorowskiej, 
które uatrakcyjniały przerwy między meczami, przedstawiając 
wspaniałe układy taneczno-muzyczne.

Z. Ludwikowski
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Wyjazd 
na zimowisko

W sierpniu ubiegłego roku gmina Postomino 
podpisała umowę o partnerskiej współpracy z gminą 
Limanowa, położoną na Beskidzie Wysokim około 70 km za 
Krakowem. Obie gminy, realizując zawarte w umowie 
postanowienia, przystąpiły do realizacji wymiany młodzieży 
szkolnej w celach turystyczno-wypoczynkowych.

Dzięki inicjatywie Wójta Gminy Zbigniewa Galka 
100 dzieci z terenu gminy Postomino spędzi dwutygodniowe 
ferie w górach w gminie Limanowa. Jednocześnie gmina 
Postomino przyjmie równie dużą grupę dzieci z gminy 
Limanowa w okresie letnich wakacji szkolnych.

Dzieci wyjeżdżają na zimowisko 28 stycznia, 
natomiast powrót zaplanowany jest na 13 lutego. W programie 
zaplanowano m.in. wyjazdy na wyciągi narciarskie, gdzie 
dzieci będą uczyły się jeździć na nartach, na tak zwanej „oślej 
łączce” - stoku dla początkujących. Ponadto zaplanowano 
zjazdy na sankach, wyjazdy na lodowisko, kulig, jazdę konną 
w stadninie koni. W programie przewidziano wycieczki do 
Wieliczki, Krakowa, Zakopanego, Czorsztyna.

W czasie zimowiska uczestnicy wypoczynku 
spotkają się z władzami gminy Limanowa i zwiedzą 
wytwórnię kijów hokejowych. Nad dziećmi będą czuwać 
nauczyciele z naszej gminy.

Oby tylko śnieg dopisał, bo reszta jest już 
zorganizowana.

Aleksandra Kurek

My się wody nie boimy
Gmina Postomino przystąpiła do realizacji zadania 

pn.: „My się wody nie boimy”  programu nauki pływania dla 
klas V szkół podstawowych gminy Postomino w roku 2005.

P r o g r a m e m  j e s t  o b j ę t y c h  11 0  d z i e c i  
uczęszczających do klas V oraz 122 dzieci uczęszczających 
obecnie do klas IV. Dzieci z klas IV zostaną objęte 
programem od 12 września do 19 grudnia 2005r.

Zajęcia na basenie będą organizowane w 
poniedziałki i piątki w ten sposób, aby każda z klas V miała 
możliwość 12 wyjazdów na basen w okresie od stycznia do 
czerwca oraz 9 wyjazdów w okresie od września do grudnia. 
W rezultacie każda z klas odwiedzi basen dwa lub trzy razy w 
ciągu miesiąca. Łącznie zostaną zorganizowane 63 wyjazdy 
do Parku Wodnego „Jan” w Darłówku. Dowozem dzieci 
zajmie się AMGiSP.

Głównym celem programu jest nauczenie dzieci 
pływania oraz zasad bezpiecznego przebywania nad wodą. 
Wyjazdy na basen są również dobrym sposobem 
organizowania młodzieży wolnego czasu po zajęciach 
lekcyjnych oraz wykształcenia nawyku zdrowego stylu życia.

Program może być realizowany, gdyż jeszcze w 
ubiegłym roku z inicjatywy Wójta Zbigniewa Galka gmina 
Postomino wzięła udział w konkursie organizowanym przez 
Ministerstwo Edukacji Narodowej i Sportu dotyczącym 
dofinansowania zajęć sportowo-rekreacyjnych dla uczniów. 
Pomysł zgłoszony do konkursu został oceniony pozytywnie i 
uzyskał dofinansowanie w wysokości 50% całkowitych 
kosztów. Szacowany koszt całego przedsięwzięcia wynosi 
51.100 zł.

Aleksandra Kurek

Zielone światło 
dla korlińskiej inicjatywy

N a  w n i o s e k  r a d n y c h  B o g d a n a  
Niewińskiego i Józefa Szady przyjęto do 
roboczego opracowania funkcjonowanie 
inicjatywy zapoczątkowanej w Korlinie. Zostanie 
opracowany regulamin wyróżniania tych 
mieszkańców, którzy swoją pracą zawodową i 
postawą społeczną na różnych niwach życia, na to 
zasługują. Po opracowaniu tychże zostanie 
powołana kapituła. Wskazywano, że nie może to 
być rozdawnictwo, że mogą być zgłaszani 
kandydaci spoza gminy, którzy przyczynili się 
znacząco do jej rozwoju. Dla inicjatywy 
korlińskiej zostało zapalone zielone światło.

Sza

Przesunięcia 
programowe

Nim podjęto uchwałę dotyczącą zmian w 
Planie Rozwoju Lokalnego (PRL) zapytano, 
dlaczego znika sprawa wodociągu dla Nosalina, 
kanalizacji w Masłowicach i zmniejszono nakłady 
na budowę chodnika w Korlinie.

- Zadania te będą realizowane - uspokajał 
Zbigniew Galek, wójt gminy.  Zmuszeni jednak 
jesteśmy przesunąć ich realizację w ramach innych 
programów i innych środków pomocowych. 
Bardzo płynne są zasady uzyskiwania pieniędzy z 
funduszy unijnych. Musimy się do tych reguł 
dostosować. Ważna jest wielkość tzw. długu 
publicznego. Rzeczywiście zmniejszono nakłady 
na budowę chodnika w Korlinie. Często jest tak, że 
wysokość nakładów uzależniona jest od efektów 
ogłoszonego przetargu. Program ten będzie 
corocznie weryfikowany.

Sza

Zadania regionalne
Z uwagi na to, że Unia Europejska preferuje 

przedsięwzięcia regionalne zrodził się pomysł, aby 
niektóre zadania podejmować wspólnie przez gminy 
sąsiadujące ze sobą. W najbliższym czasie dojdzie 
do spotkania włodarzy miast i gmin celem 
przedyskutowania realizacji zadań służących 
mieszkańcom. O efektach będziemy informować.

Sza
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Mamy nowych 
Mistrzów Powiatu
18 stycznia 2005 r. w hali sportowej Zespołu Szkół w 

Postominie odbyły się Mistrzostwa Powiatu w Mini Piłce 
Ręcznej Dziewcząt w ramach Igrzysk Młodzieży Szkolnej 
2004/2005. Naszą gminę reprezentowały zespoły ze Szkoły 
Podstawowej w Jarosławcu i Postominie. Z powiatu 
uczestniczyły jeszcze SP Niemica, SP Warszkowo i SP3 
Sławno. Walka była zacięta o każdą piłkę. 

Pierwsze miejsce i tytuł Mistrza Powiatu wywalczyły 
dziewczęta z Jarosławca w składzie: N. Matuszak, A. Biczyk, 
D. Lech, K. Kaczorek, K. Pelc, P. Bugowska, E. Adamska, K. 
Kloc, N. Wójtowicz, M. Bork i E. Czaplińska - opiekun i trener 
Mariusz Rudnik, drugie miejsce zajęła drużyna z Niemicy, 
trzecie  dziewczęta z Postomina w składzie: A. Łabędzka, P. 
Ryng, M. Mańkowska, M. Cicha, D. Gąbka, P. Wegner, I. 
Sutryk, B. Majrowska, A. Bukowska, I. Gwiazda, M. Szaryńska 
i N. Dwulit - opiekun i trener Małgorzata Łabędzka, czwarte 
Warszkowo i piąte Sławno.

Drużyna dziewcząt z Jarosławca wygrała Mistrzostwa 
Powiatu i awansowała do Mistrzostw Regionu.

19.01.2005r. w tej samej hali odbyły się Mistrzostwa 
Powiatu w Mini Piłce Ręcznej Chłopców w ramach Igrzysk 
Młodzieży Szkolnej 2004/2005. Naszą gminę reprezentowały: 
SP Postomino i SP Pieszcz, a z powiatu sławieńskiego: SP 
Niemica, SP Warszkowo i SP3 Sławno.

 Bezkonkurencyjna była drużyna chłopców z Postomina w 

składzie: M. Fijałkowski, M. Jakubik, M. Galek, J. Tomczyk., 
T. Gólko, E. Kuśmierczyk, T. Sułek, B. Rękas, P. Przybylski, 
M. Wielgat, P. Dankowski i K. Twarowski - opiekun i trener 
Grzegorz Żrodowski, wygrywając wszystkie mecze we 
wspaniałym stylu i zdobywając tytuł Mistrza Powiatu, drugie 
miejsce wywalczyli chłopcy z Warszkowa, przegrywając tylko 
z „Mistrzami”, trzecie  Sławno, czwarte - Pieszcz i piąte  
Niemica.

Drużyna chłopców z SP w Postominie, tak jak 
dziewczęta z Jarosławca, wygrała Mistrzostwa Powiatu i 
awansowała do Mistrzostw Regionu. Obydu zespołom 
gratulujemy wygranej i życzymy zwycięstwa w dalszym etapie 
rozgrywek.

K. Gąsiorowski

Tenis stołowy
W rozegranych Drużynowych Mistrzostwach Powiatu (w 
ramach Igrzysk Młodzieży Szkolnej) drużyna dziewcząt 
w składzie: Katarzyna Wąsik, Karolina Czyżykowska i 
Jagoda Czyżykowska, zajęły zdecydowanie I miejsce 
przed Ostrowcem, Lejkowem, Korlinem, Sławnem i 
Postominem. Wśród chłopców nasz zespół w składzie: 
Karol Kozera, Michał Piasecki i Łukasz Piasecki był 
również najlepszy przed Postominem, Ostrowcem, 
Sławnem (SP 3), Sławnem (SP 1) i Korlinem.

AS
* * *

III Grand Prix Sławna w tenisie stołowym (46 
uczestników) przyniosło generalny sukces naszym 
zawodnikom, którzy w swoich kategoriach wiekowych 
zajęli zdecydowanie I miejsca  Karol Kozera, Ewelina 
Cuper i Łukasz Lech (wszyscy z Pieszcza) oraz Grzegorz 
Żrodowski (Jarosławiec) w kategorii open. 

Sza
* * *

W klasyfikacji generalnej Grand Prix Ustki (dziesięć 
turniejów) pierwsze miejsca w swoich kategoriach 
wiekowych wywalczyli: Jagoda Czyżykowska, Karol 
Kozera i Łukasz Banaś. Na drugich miejscach zostali 
skwalifikowanie: Łukasz Gólko i Marek Lipiński, a na 
trzecich Arek Ciesielski, Michał Piasecki, Łukasz 
Piasecki, Mariusz Banaś i Andrzej Ugorski. Czwarte 
miejsce wywalczył Dawid Jażdżewski. 

AV
* * *

Na otwartych Mistrzostwach Gminy wystartowało 46 
uczestników z Będzina, Koszalina, Sławna, Słupska, 
Ustki i Postomina, w trzech kategoriach wiekowych. 
Wśród dziewcząt, III miejsce wywalczyła Ewelina 
Cuper. Wśród chłopców najlepszy był Henryk Gólko, a 
Bartosz Spychała zajął III miejsce. Natomiast wśród 
seniorów drugi był Marek Lipiński a trzeci Łukasz Banaś. 

AV
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Poziomo
1. Rodzaj kotleta mięsnego. 3. W 
szkole między przerwami. 7. 
Człowiek okrutny, ciemiężca. 8. 
Pakowana przed podróżą. 9. Pistolet 
„na niby”. 12. Popiersie. 15. Wiązany 
pod szyją. 16. Przekleństwo, 
wyklęcie kogoś. 18. Czołg dawniej. 
20. Jaskinia, grota. 23. Żona 
bliźniaka. 24. Kłótnia, spór, zatarg. 
25. Łan, pole. 26. Płotka, szczupak.
Pionowo
1. Pierwiastek chemiczny o symbolu 
K. 2. Do usunięcia wybielaczem. 4. 
Cięty lub doniczkowy. 5. Zmiana 
stanowiska na lepsze. 6. Rozpoznanie 
terenu przed działaniami wojennymi. 
10. Na zakupy. 11. Produkowana w 
hucie. 13. Górski lub szosowy. 14. 
Czerwony, za murami Kremla. 17. 
Rzeźbiarskie drzewo liściaste. 18. 
Stado koni. 19. Obrzędowa potrawa 
wigilijna na Rusi. 21. Zamyka 
dopływ wody. 22. Młynarska, 
prezenterka telewizyjna.

L i t e r y  z  k r a t e k  
ponumerowanych od 1 do 19 w 
prawym dolnym rogu utworzą hasło, 
które jako rozwiązanie wystarczy 
nadesłać na karcie pocztowej z 
naklejonym kuponem na adres 
redakcji do końca lutego 2005 r. Do 
rozlosowania trzy nagrody upominki.

Z. Ludwikowski

Za prawidłowe rozwiązanie 
krzyżówki z nr 12/2005 

kalendarze na 2005 r. wylosowali:
1. Stanisław Namiel, Rusinowo 1
2. Maja Wiewiórska, Wilkowice 4/2
3. Marek Bujnowski, Pieszcz 54/3

Za prawidłowe rozwiązanie 
krzyżówki z nr 12a/2005 nagrody 

wylosowali:
1. Kazimiera Bednarczyk, Ronino 
23
2. Piotr Rybak, Pieńkowo 1
3. Grażyna Lenczewska, Kłośnik 
4/17.
Nagrody do odebrania w UG pok. 
25.

Współzawodnictwa 2005
Wyłonienie najbardziej usportowionego sołectwa, integracja 

środowisk wiejskich, promocja zdrowego stylu życia poprzez 
uprawianie sportów na świeżym powietrzu w hali sportowej to cele 

 na 
2005 r.

Ruszamy 5 lutego turniejem piłki siatkowej (eliminacje), finały 
przewidziano 19 lutego. 

6 marca halowa piłka nożna (eliminacje) i 20 marca finały. 
Dla rowerzystów 13 marca (niedziela) rajd rowerowy 

( ). Więcej informacji za miesiąc. Warto szykować 
rowery.

Z. Ludwikowski
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